
 

 
1 

BR.0012.6.4.2024 

Protokół posiedzenia 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023, przedłużonej do 30.04.2024 r. 
w dniu 19 marca 2024 r., godz. 15.30 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa otworzyła posiedzenie Komisji, powitała gości 
oraz radnych i zaproponowała przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Druki sesyjne. 

2) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Prezydent Miasta Adam Neumann, Naczelnik Wydziału 
Edukacji Mariola Bucher oraz mieszkaniec miasta. 

Ad 1) Druki sesyjne. 

Komisja opiniowała następujące druki sesyjne: 

a) Projekt uchwały (druk nr 1195) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 7 
im. Adama Mickiewicza w Gliwicach w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 11 
w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher przekazała, że zaproponowane projekty 
uchwał są wynikiem przyjęcia przez Radę Miasta uchwał intencyjnych w sprawie 
przekształcenia wybranych gliwickich jednostek oświatowych poprzez likwidację oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych. Opinia Kuratorium Oświaty do wszystkich 
przedłożonych propozycji zmian jest pozytywna. Taka sama sytuacja ma miejsce 
w przypadku przekształcenia wybranych przedszkoli miejskich poprzez likwidację 
dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr  1195. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

b) Projekt uchwały (druk nr 1196) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 9 
im. Króla Jana III Sobieskiego w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów 
przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1196. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

c) Projekt uchwały (druk nr 1197) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 18 
im. Jana Pawła II w Gliwicach w Zespole Szkolno–Przedszkolnym nr 8 w Gliwicach 
poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1197. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

d) Projekt uchwały (druk nr 1201) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 32 
im. Wojska Polskiego w Gliwicach w Zespole Szkolno–Przedszkolnym nr 9 w Gliwicach 
poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1201. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

e) Projekt uchwały (druk nr 1198) w sprawie przekształcenia Przedszkola Miejskiego 
nr 3 w Gliwicach w Zespole Szkolno–Przedszkolnym nr 11 w Gliwicach poprzez 
likwidację dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1198. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

f) Projekt uchwały (druk nr 1199) w sprawie przekształcenia Przedszkola Miejskiego 
nr 34 im. Kubusia Puchatka w Gliwicach w Zespole Szkolno–Przedszkolnym nr 9 
w Gliwicach poprzez likwidację dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1199. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

g) Projekt uchwały (druk nr 1200) w sprawie przekształcenia Przedszkola Miejskiego 
nr 36 w Gliwicach w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 4 im. Piastów Śląskich 
w Gliwicach poprzez likwidację dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1200. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

h) Projekt uchwały (druk nr 1202) w sprawie wyłączenia Technikum nr 6 w Gliwicach 
z Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nr 1 w Gliwicach. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher przekazała, że szkoła ta od lat nie 
prowadzi rekrutacji oraz kształcenia, stąd też projekt uchwały w pierwszej kolejności 
wyłączającej ją ze struktury Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nr 1, 
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a następnie projekt uchwały likwidującej tę placówkę oświatową. Kuratorium Oświaty 
wydało opinię pozytywną wobec propozycji zmian. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1202. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

i) Projekt uchwały (druk nr 1203) w sprawie likwidacji Technikum nr 6 w Gliwicach. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1203. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

j) Projekt uchwały (druk nr 1204) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 
przyznawania stypendiów Prezydenta Miasta w ramach „Miejskiego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę w Gliwicach”. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher przekazała, że projekt uchwały 
przewiduje zmianę terminu składania wniosku, który uwzględni osiągnięcia zdobyte w roku, 
w którym składany jest wniosek. Nowy termin to 30 czerwca, aby uczniowie ostatnich klas 
szkół podstawowych i ponadpodstawowych mogli ubiegać się o stypendia. Zmiana ta 
wynika z propozycji dyrektorów gliwickich jednostek oświatowych. 

Radny Adam Michczyński zauważył, że termin 30 czerwca wymaga bardzo szybkiego 
działania ze strony wnioskodawców i zapytał, czy rodzice opiniowali tę zmianę. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher odpowiedziała, że propozycja ta 
omawiana była podczas posiedzenia Rady Dyrektorów, a samo złożenie wniosku nie jest 
problematyczne, gdyż wystarczy w nim zamieścić dane ze świadectwa oraz informację 
o osiągnięciach. Podjęto decyzję, aby zaproponować, by termin na złożenie wniosku 
przypadał po zakończeniu zajęć dydaktycznych oraz rozdaniu świadectw, aby absolwenci 
szkół także mieli możliwość ubiegać się o stypendia. 

Brak kolejnych pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1204. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

k) Projekt uchwały (druk nr 1207) w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz 
wykazu kąpielisk na terenie miasta Gliwice w 2024 r. 

Prezydent Miasta Adam Neumann przekazał, że projekt uchwały przewiduje 
rozpoczęcie sezonu kąpielowego 1 czerwca br., w odpowiedzi na postulaty w tej sprawie 
oraz zmiany w pogodzie. Dodatkowo do 1 czerwca br. powinna zostać otwarta droga 
rowerowa do Czechowic, co także może zwiększyć liczbę odwiedzających. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1207. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Ad 2) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującym dokumentem: 

a) Informacja dotycząca modernizacji i rozbudowy gliwickiej infrastruktury sportowej dla 
dzieci i młodzieży (w aktach sprawy BR.0012.16.8.2024) – Komisja przyjęła do 
wiadomości. 

(***) 

Mieszkaniec miasta przekazał, że na posiedzenie Komisji został zaproszony przez 
radnego Marcina Kiełpińskiego w temacie postępowania w stosunku do Stowarzyszenia Piłki 
Ręcznej Sośnica Gliwice (SPR Sośnica Gliwice). W okresie, którego dotyczy sprawa, 
mieszkaniec był członkiem zarządu stowarzyszenia, więc ma interes prawny oraz 
społeczny, aby sprawa została rozwiązana. Sytuacja na dziś wygląda tak, że SPR Sośnica 
Gliwice powinna zwrócić do budżetu miasta Gliwice kwotę ok. 50 tys. zł z tytułu 
wykorzystania niezgodnie z przeznaczeniem dotacji przyznanej na realizację zadania 
publicznego. Są dowody, że dotacja była świadomie i celowo wydatkowana niezgodnie 
z celem. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, jakie są intencje mieszkańca. 

Radny Marcin Kiełpiński przekazał, że podczas ostatniej rozmowy mieszkaniec 
stwierdził, że ma żal do członków Komisji o jej bezczynność w przestawionej sprawie. Jeżeli 
sprawa toczy się przed organami śledczymi, to trudno jest Komisji podjąć jakieś działania. 
Warto w takim razie zapytać, dlaczego mieszkaniec ma żal.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przedstawiła treść pisma Zastępcy Prezydenta 
Miasta w sprawie aktualnego stanu sprawy związanej z działalnością SPR Sośnica Gliwice. 

Mieszkaniec miasta przekazał, że sprawa nie jest umorzona. Została umorzona 
w 2021 r., natomiast teraz ponownie została przez niego zgłoszona do właściwych 
organów, więc jest w toku. Dodatkowo zgłosił zażalenie na zaniedbania Prokuratury 
Rejonowej, gdyż zignorowała jego zawiadomienie ze względu na braki w dokumentacji. 
Prezydent Miasta wydał decyzję administracyjną w sprawie dotacji otrzymanej przez SPR 
Sośnica Gliwice. Jednak mieszkańcowi odmówiono prawa do złożenia zeznań w trakcie 
postępowania w charakterze świadka. Jego głos był ignorowany także przez Urząd Miejski. 
Mieszkaniec miasta dodał, że ma żal do Komisji o niepodjęcie żadnych czynności, a sam 
przez ten czas składał zawiadomienia do prokuratury oraz Rzecznika Dyscypliny Finansów 
Publicznych. Stąd też pytanie, dlaczego Urząd Miejski nie powiadomił właściwych organów 
o możliwości popełnienia przestępstwa, a także wątpliwość, czy Urząd Miejski nie ma 
interesu w tym, aby sprawa została zatuszowana. Likwidator SPR Sośnica Gliwice, po 
otrzymaniu decyzji administracyjnej, nie złożył zażalenia do Krajowej Izby Odwoławczej, 
natomiast wpłacił część kwoty i złożył wniosek o umorzenie pozostałej części. Dotacja zaś 
została umyślnie wydana niezgodnie z przeznaczeniem. Tu zachodzi podejrzenie 
popełnienia przestępstwa. Mieszkaniec miasta przekazał, że jego wolą jest, aby sprawa 
została rzetelnie rozpatrzona i pyta, czy może w tym zakresie liczyć na Komisję. Zostaną 
także powiadomione media. Pojawia się pytanie, dlaczego postępowanie administracyjne 
dotyczy całego zarządu SPR Sośnica Gliwice, a czemu nie zostało spersonalizowane, 
aby wskazać, kto konkretnie jest winien. SPR Sośnica Gliwice nie ma jeszcze 
zatwierdzonych poprzednich sprawozdań finansowych, a są przesłanki ku temu, że możliwe 
będzie, że kwoty będą wymagały zwrotu. W sprawie chodzi o dobro społeczne i właściwe 
wydatkowanie środków publicznych. Komisja mogłaby powiadomić właściwe organy, nie 
tylko jedna strona postępowania ma do tego prawo. Urząd Miejski wykazuje lekceważące 
podejście do sprawy. W listopadzie 2020 r. przeprowadzono kontrolę w SPR Sośnica 
Gliwice, podczas której stwierdzono, że wszystko jest w porządku, a jednocześnie, w tym 
samym czasie Urząd Miejski wysłał zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa. 
Mieszkaniec miasta podkreślił, że podejmie wszystkie możliwe kroki, aby sprawa nie 
została zatuszowana i ma nadzieję, że Prezydent Miasta nie zdecyduje o umorzeniu 
zaległości SPR Sośnica Gliwice i nie podaruje tej kwoty, a także, że Rada Miasta kolejnej 
kadencji podejmie odpowiednie kroki.  
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Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przekazała, że protestuje przeciwko zarzutom 
wobec Komisji, że jej członkowie działali nieuczciwie i nierzetelnie. Sprawie tej został 
poświęcony czas podczas posiedzeń Komisji, sprawa została także skierowana do Komisji 
Rewizyjnej. Dodatkowo każdy indywidualnie mógł złożyć zawiadomienie do właściwych 
organów. 

Prezydent Miasta Adam Neumann dodał, że wszystkie wymogi administracyjne zostały 
w tej sprawie zachowane. 

(***) 

Nie ustalono terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 
Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu 

(-) Krystyna Sowa 
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